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واردات محصولات فولادی که 
تولید داخلی آنها توجیه ندارد

عضو هیات مدیره انجمن فولاد، عمده دلایل 
کاهش واردات محصولات فــولادی را افزایش 

تولید و کاهش تقاضا در بازار داخلی عنوان کرد.
بهادر احرامیان گفت: در سال گذشته 172 
هزار تن ورق پوشــش دار صادر شــد که رشد 
182 درصدی نسبت به سال 96 نشان می دهد. 
واردات این محصول نیز در ســال گذشته با افت 
39درصدی 253 هزار تن ثبت شــد. وی دلایل 
کاهش این محصــول را افزایش تولید و کاهش 
تقاضا عنوان کرد و گفت: به دلیــل ارتقایی که 
در شــرکت فولاد مبارکه اصفهان ایجاد شــد، 
این محصول با افزایــش تولید همراه بود. بخش 
دیگر آن مربوط به کاهش میــزان تقاضای این 
محصول در داخل کشور است. وی افزود: واردات 
»محصولات فولادی«  طی ســال گذشته یک 
میلیون و 26 هزار تن به ثبت رسید که حاکی از 
افت 58 درصدی نســبت به سال گذشته است. 
دلیل آن نیز کاهش تقاضا در مقابل آن، افزایش 
تولید اســت. وی همچنین از کاهــش واردات 
تیرآهن خبر داد و اظهار کرد: طی مدت یاد شده، 
صادرات تیرآهن به 244 هزار تن رسید که حاکی 
از رشد 45 درصدی نسبت به سال 96 است؛ در 
حالی که واردات این محصول 40 درصد کاهش 
یافته و به 24 هزار تن رســید. عضو هیات مدیره 
انجمن فولاد با رد ادعاهایی مبنی بر تاثیر افزایش 
نرخ دلار در کاهش واردات محصولات فولادی 
گفت: محصولات فولادی بسیار متنوع هستند 
و عمده تولیدات داخل مربــوط به محصولات 
تجاری ) فولادهایی که مصرف عام دارند( می شود. 
فولادی های وارداتی محصولات خاصی هستند 
که شرایط تولید آنها در کشور مهیا نبوده و یا این 
میزان تولید صرفه اقتصادی ندارد. احرامیان با 
بیان اینکه تولید برخی از محصولات فولادی با 
این میزان کم و مصرف کننده خاص، برای کشور 
توجیه اقتصادی ندارد، عنوان کرد که واردات آنها 

همچنان ادامه خواهد داشت.
    

آغاز عملیات نصب تجهیزات 
سنگین فولاد سفیددشت 

همزمان با آغاز ماه پــر خیروبرکت رمضان، 
عملیات نصب تجهیزات سنگین تکمیل پروژه 
فولادسازی شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال 
و بختیاری، یکــی از طرحهای هفتگانه فولادی 
کشــور، آغاز شــد.  محمود اربابزاده مدیرعامل 
شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری 
ضمن اعلام این خبر گفت: با حمایتهای شرکت 
فولاد مبارکه و تلاش پیمانکاران، نصب تجهیزات 
پروژه فولادســازی این کارخانه مطابق برنامه 
زمان بندی آغاز شده است. در همین خصوص، 
رامین لطفی مدیر تکنولوژی و توســعه شرکت 
فولاد سفیددشــت نیز افزود: با توجه به برنامه 
زمان بندی پروژه و ورود جرثقیل 400 تن به سایت 
پروژه فولادسازی، ترانس کوره و سایر متعلقات 
آن با موفقیت نصب شد. وی حمایت های شرکت 
فولاد مبارکه و مدیرعامل شرکت را یکی از نقاط 
قوت روند پیشــرفت این پروژه دانست و اضافه 
کرد: در حال حاضر عملیــات نصب تجهیزات 
پروژه فولادسازی با 75 درصد پیشرفت فیزیکی، 
در بیشتر قسمت ها فعال است و همه ارکان پروژه 
مصمم اند که پروژه تا پایان سال به بهره برداری 
برسد و راه اندازی شود.مدیر تکنولوژی و توسعه 
شرکت فولاد سفیددشت در بخش پایانی سخنان 
خود با بیان اینکه  پروژه فولادسازی این شرکت از 
آذرماه 95 فعالیت اجرایی خود را آغاز کرده است 
گفت: این پروژه شامل یک کوره قوس با ظرفیت 
140 تن و تولید 800 هزار تن اسلب در سال است.

    
رئیس کمیسیون عمران مجلس:

اقدامات فولاد مبارکه در حوزه 
عمران برای منطقه مزیت است

دکتر محمدرضا رضایی رئیس کمیســیون 
عمران مجلس ضمن حضور در فولاد مبارکه از 
نزدیک با توانمندی های این بنگاه صنعتی آشنا 
شد. وی ضمن تشکر از تلاش ها و زحمات صادقانه 
مدیرعامل فولاد مبارکه خاطرنشــان کرد: این 
شرکت یکی از واحدهای تولیدی بزرگ اقتصادی 
کشور است که هم برای کشور مفید فایده واقع 
شده و هم در منطقه منشأ اثر بوده است. رئیس 
کمسیون عمران مجلس با بیان اینکه خوشبختانه 
مهندس عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه پیش 
از این معاون وزیر و شهردار بوده اند و با محدودیت 
منابع دولتی آشنایی دارند ابراز امیدواری کرد در 
این شرایط، بنگاه های اقتصادی بزرگی مانند فولاد 
مبارکه بتوانند در حل مشکلات مردم، خصوصا 
مساعدت در حوزه عمران و راه ها بیشتر از گذشته 

یاری رسان دولت باشند.

اخبار فولاد
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چهار پروژه توسعه ای در مدار تولید 
فولاد مبارکه قــرار خواهد گرفت تا با 
بهره برداری از آن، سود این پروژه ها به 

جیب اقتصاد و سهامداران رود.
سید علی پزشک، مدیر امور عمومی 
»متولی امور بــورس، بیمه و مالیات« 
فولاد مبارکه اصفهان با اشاره به میزان 
سرمایه این شــرکت در بازارسرمایه 
اظهارکرد: یکــی از اتفاقــات مثبت 
فولاد مبارکه طی روزهای پایانی سال 
گذشته، دســت یابی به عدد 13 هزار 
میلیاردتومانی ســرمایه شرکت بود 
چراکه این میزان ســرمایه از 7 هزار و 
500 میلیارد تومان، به این رقم رسیده 

است.
وی با اشــاره به برنامه هــای این 
شرکت در ســال جاری، گفت: طبق 
هدف گذاری هــای ســال جدیــد، 
چهار پروژه توســعه ای در مدار تولید 
این شــرکت قرار خواهــد گرفت تا با 
بهره برداری از آن، سود این پروژه ها به 
جیب اقتصاد و سهامداران برود؛ نباید 

فراموش کرد که مهم ترین برنامه این 
شرکت، افتتاح کنسانتره سازی فولاد 
سنگان بوده که ظرفیت 5 میلیون تنی 
 EPS را به خود اختصــاص داده که بر

فولاد مبارکه تاثیر بسزایی می گذارد.
پزشــک به تحریم هــای فولادی 
این شرکت نیز اشاره داشت و تصریح 
کرد: اغلب شرکت های ایرانی از ناحیه 
تحریم های مواد تولیدی در لیســت 
تحریم ها قرار گرفته انــد اما نام فولاد 
مبارکه به تنهایی در این لیست قرار دارد 
که شاید مشکلاتی را برای شرکت ایجاد 
کند اما نباید از ابتدا برای تحریم ها نسخه 

نمی شود را پیچید.
وی اضافه کرد: یکــی از مهم ترین 
مشکلاتی که پیش روی فولادی ها قرار 
دارد بر دوش واردکنندگان سنگینی 
می کند زیرا محدودیت های وارداتی به 
همراه نرخ ارز، موجب دل سردی های 
فراوانی شــده و رغبت واردات را از بین 

برده است.
پزشک در پایان تاکید کرد: کاهش 

واردات و تامین نیــاز داخل بر دوش 
فولاد مبارکه خواهد بود و با تمرکز ویژه 
این شرکت بر این امر، رفع نیاز داخل در 
اولویت های شرکت فولاد مبارکه قرار 

خواهد گرفت.
 رشد قابل توجه ارزش

 سهام و سودآوری فولاد هرمزگان
مدیر برنامه ریزی و مدیریت مالی 
شرکت فولاد هرمزگان گفت: به دلیل 
کیفیت بالای محصول فولاد هرمزگان، 
توانسته ایم مشتریان خود را در سطح 

جهانی و داخلی حفظ کنیم.
به گــزارش ایلنــا، در حاشــیه 
نمایشــگاه بین المللی بورس، بانک و 
بیمه با سیدعبدالحمید بحرینی مدیر 
برنامه ریزی و مدیریت مالی شــرکت 
فولاد هرمزگان گفت وگویی انجام داده 

که به شرح زیر است:
 در مورد شرایط فعلی شرکت 
فولاد هرمــزگان از لحاظ میزان 
سودآوری و وضعیت تولید شرکت 

در سال ۹۷ توضیح دهید.

در ســال 97 ارزش سهام شرکت 
فولاد هرمزگان بالا رفت و سود خوبی 
داشــتیم. آمارها و صورت های مالی 
9 ماهه که در کدال نیز منتشــر شد، 
نشان دادند که 1400 میلیارد تومان 
سود داشتیم و EPS بالای 95 تومان 
داشــتیم. هم اکنون در حــال تهیه 

صورت های مالی 12 ماهه هســتیم و 
امیدواریم تا یک ماه آینده حسابرسی 
شــده آن را در اختیار ســهامداران و 
روی سایت کدال قرار دهیم و این رقم 
افزایش پیدا کرده و EPS بالای 100 

تومان را برای سال 97 داشته باشیم. 
مجمع فولاد هرمزگان ۹۷ کی 

برگزار خواهد شد؟
معمولا اواخر خرداد ماه یا اوایل تیر 

ماه برگزار می شود.
افزایــش احتمالی EPS تا 
بــالای ۱۰۰ تومــان در واقــع 
نشــان دهنده چه میزان رشد 

نسبت به سال ۹۶ است؟
رقم دقیق مشخص نشده اما درصد 

قابل توجهی خواهد بود.
در مورد پروژه های امسال 
فولاد هرمزگان که در سودآوری 
موثر خواهند بــود و همچنین 
فعالیت هایی که منجر به حفظ این 

روند خواهد بود، توضیح دهید.
همانطــور که می دانیــد ظرفیت 
اسمی ما یک میلیون و پانصد هزار تن 
است که در ســال 97 توانستیم بالای 
یک میلیون و 440 هزار تن تولید داشته 
باشم و با یاری خدا با قدرت این روند را 
ادامه خواهیم داد تا امسال به ظرفیت 
اسمی تمام دست پیدا کنیم. متاسفانه 
به دلیل تحریم ها طرح های توسعه ای و 
افزایش ظرفیت از 1.5 به 3 میلیون تن 
اجرایی نشد اما اهدافی را برای خود در 
سال 98 داریم که امیدواریم بتوانیم به 

آنها جامه عمل بپوشانیم.
برای اولین بار این رکورد تولید 

را داشتید.
بله ما بیش از 1 میلیون و 400 هزار 
تن تولید نداشتیم اما در سال 97 بالای 

1 میلیون 440 هزار تن تولید داشتیم.
می دانیم کــه صادرات نیز 
سهم قابل توجهی در فروش و 
درآمد فولاد هرمزگان دارد. با 
توجه به اینکه همچنان شاهد 
بحث نوســانات نــرخ ارز نیز 
هســتیم، برنامه شــما برای 
صادرات در سال ۹۸ و تدام آن 
چه خواهد بــود؟ تصور می کنم 

بیش از ۵۰ درصد محصولات شما 
صادر می شوند.

بله سال گذشــته هدف ما همین 
بود که بیشــتر صادر کنیم اما به دلیل 
تحریم ها این امکان فراهم نشد اما باید 
گفت به دلیل کیفیت محصولات فولاد 
هرمزگان مشــتریان خود را در سطح 
جهانی داریم و امیدواریم که امســال 
نیز بتوانیم صادرات را داشته و ماهانه 
حداقل 1 تا 2 کشــتی ارسال کنیم تا 
هم برای شرکت و هم کل کشور روند 

ارزآوری ادامه یابد.
 نسبت صادرات به تولید را 

حفظ خواهید کرد؟
پارسال این نسبت به زیر 50 درصد 
رسید. امسال تلاش داریم که این روند 
بهبود یابد. بازار صادرات ما تقریبا کمی 
زیر 50 درصد و حــدود 600 هزار تن 
و بــازار داخلی حــدود 800 هزار تن 

بوده است.
  امسال خبر و مطلب جدیدی 

برای سهامداران دارید؟
هدف ما رضایت سهامداران است. 
امیدواریم در ســال 98 مانند ســال 
97 به خوبــی عمل کنیــم و بتوانیم 
پاســخگوی آنها بوده و اطلاعات خود 
را به موقــع و بطور کامــل در اختیار 
 آنها قرار دهیم تا براســاس آن بتوانند 

تصمیم گیری کنند.

با توجه به افتتاح طرح های توسعه ای و تامین نیاز داخل؛

»فولادمبارکه« پاسخگوی نیاز داخل در صورت قطع واردات

طبق هدف گذاری های 
سال جدید، چهار پروژه 

توسعه ای در مدار تولید این 
شرکت قرار خواهد گرفت 

تا با بهره برداری از آن، سود 
این پروژه ها به جیب اقتصاد 

و سهامداران برود؛ نباید 
فراموش کرد که مهم ترین 
برنامه این شرکت، افتتاح 

کنسانتره سازی فولاد 
سنگان بوده است

مدیر امور عمومی فولاد 
مبارکه به تحریم های 

فولادی این شرکت  اشاره 
داشت و تصریح کرد: اغلب 
شرکت های ایرانی از ناحیه 

تحریم های مواد تولیدی 
در لیست تحریم ها قرار 

گرفته اند اما نام فولاد 
مبارکه به تنهایی در این 

لیست قرار دارد که شاید 
مشکلاتی را برای شرکت 
ایجاد کند اما نباید از ابتدا 

برای تحریم ها نسخه 
نمی شود را پیچید

رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی با اشــاره به اینکه اگر بخواهیم از پس مشکلات 
اقتصادی برآییم باید اشــتغالزایی را اولویت قرار دهیم 
اظهار داشــت: بــا وجود ایــن رویکرد از ســوی فولاد 
مبارکــه و اراده مســئولان شهرســتان مبارکه مبنی 
بــر حمایت از صنعــت، ما مطمئنــا به نتایــج بهتری 
 در خصــوص تعامل مســتحکمتر منطقــه و صنعت 

خواهیم رسید.
عزیز اکبریان افزود: صنعت فولاد شــاهرگ حیاتی 
اقتصاد کشــور به شــمار میــرود و یکــی از نیروهای 
محرکــه بــرای اشــتغالزایی و رفتن به ســمت تولید 

ملــی و رونــق تولید اســت .ایــن نماینده مــردم در 
مجلس شــورای اســلامی اضافه کــرد: صنعت فولاد 
فرصتی برای خوداتکایی و رســیدن به رشــد و تعالی 
 در شــرایط حاضر اســت و بایــد از این صنعــت مادر

 حمایت شود.
وی افــزود: تجهیزات تولیدکننــدگان در خصوص 
صنایع نیازمند بهروزرسانی اســت و با توجه به پویایی 
صنایع بزرگ در کشــور باید با دیدگاهی درست به این 

مقوله توجه ویژه شود.
اکبریــان در پایــان از خودبــاوری و همــت 
فــولاد کشــور  ن  لیدکننــدگا تو و  ن  رکنــا کا

تقدیــر کــرد و گفت: اگــر تولیــدات صنایــع فولاد 
را در داخل نداشــتیم، به کشــورهای دیگــر محتاج 

 بودیــم و بســیاری از نیازهایمــان را بایــد از خــارج 
تأمین می کردیم.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی:

فولادمبارکه تبلور رونق تولید و اقتصاد مقاومتی است

گزارش

در کمیتــه تنظیم بازار فــولاد مورخ 27 
فروردین 98 مصوب و مقرر شــد کف عرضه 
میلگــرد در بــورس کالا از ســوی انجمن 
تولیکننــدگان فــولاد ایران پایــش، بروز و 
تکمیل گردد و مجددا در اختیار وزارت صمت 
قرار گیرد. در همین راستا انجمن این اقدام را 
انجام داده و کف عرضه های جدید را به دفتر 
صنایع معدنی وزارت صمت ارسال کرده است.

سید رسول خلیفه سلطانی، دبیر انجمن 
تولیدکنندگان فــولاد ایــران در نامه ای به 
مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت لیست پیشــنهادی انجمن 

جهت عرضه میلگرد در بورس کالا را منتشر 
کرد. همچنین دبیر انجمن فولاد در این نامه 
لیست سایر تولیدکنندگان میلگرد کشور که 
اطلاع دقیقی از میزان تولید آنها در دسترس 
انجمن فولاد نمی باشــد را نیز ارائه نموده تا 
دفتر صنایع معدنی وزارت صمت نســبت به 
اخذ اطلاعات و تعیین کــف عرضه برای آنها 

اقدام نمایند.
وی در ادامه این نامه مــواردی را در قالب 
الزام در جهــت ترغیب واحدهــای تولیدی 
به عرضه بیشــتر در بورس کالای ایران ارائه 

نموده است.

ازجمله این موارد می توان به اصلاح قیمت 
پایه میلگرد در بــورس کالا اشــاره کرد که 
پیشنهاد شده درصدی بالاتر از آخرین قیمت 

معاملاتی شمش باشد.
همچنین کاهش نرخ کارمزدهای بورس 
کالا و تضامین دریافتــی از عرضه کنندگان 
و نیز بکارگیری راهکارهــای تهاتر تضمین 
ازجمله الزامات ترغیب عرضه در بورس کالا 

مطرح شده است.
انجمن فولاد همچنین ایجاد امکان خرید 
شــمش از بورس کالای ایران با اولویت ویژه 
معاملاتی برای عرضه کنندگان مقاطع طویل 

فولادی، بکارگیری سیاست های تشویقی به 
جای اقدامات تنبیهی در جهت جلوگیری از 
بورس گریزی واحدهــای تولیدی و پرهیز از 
منوط کردن اعطای مجوز صادرات به عرضه در 

بورس کالا با توجه به تحریم اخیر آمریکا علیه 
فولاد ایران و بهره برداری حداکثری از فرصت 
3 ماهه صادرات فولاد ایران را از دیگر الزامات 

ترغیب عرضه در بورس کالا برشمرده است.

درخواست های پنج گانه انجمن فولاد برای 
افزایش عرضه مقاطع فولادی در بورس کالا


